
سومي آسيا با قهرماني شاگردان هروي

كاراته ايران مقام س��وم آس��يا را از آن خود كرد. 
نوزدهمين دوره رقابت هاي كاراته قهرماني آسيا 
در مالزي به پايان رسيد و در نهايت كاروان اعزامي 
كشورمان با كسب سه طلا، دو نقره و هفت برنز با 
يك پله صعود نسبت به دوره گذشته روي سكوي 
سوم قاره ايستاد. اين در حالي بود كه قزاقستان با 

درخشش در اين دوره )سه طلا، چهار نقره و چهار 
برنز( براي نخستين بار عنوان قهرماني قاره  كهن 
را به چن��گ آورد. ژاپني ها ني��ز به  رغم تلاش  زياد 
نتوانستند قهرمان ش��وند و به مقام نايب قهرماني 
بس��نده كردند. پايان بخش اين رقابت ها برگزاری 
فين��ال كوميته تيمي م��ردان و زنان ب��ود. بانوان 

كاراته كا با تركيب آتوسا گلشادنژاد، مبينا حيدري، 
ليلابرجعلي و مبينا كاوياني پس از پيروزي مقابل 
تيم هاي تايلند، ازبكس��تان، ژاپن و چين تايپه به 
فينال كوميته تيم��ي صعود كردند، ام��ا در بازي 
نهايي مقابل ويتنام شكس��ت خوردند و به مدال 
نقره دست يافتند. شاگردان شهرام هروي اما بعد از 
صعود به فينال كوميته تيمي مردان فرصت كسب 

يك طلاي ارزشمند را از دست ندادند. 
مهدي خدابخشي، صالح اباذري، مهدي عاشوري، 
مهدي شهگل، محمود نعمتي، اميرحسين فداكار و 
سامان عدالتي تركيب تيم ايران را تشكيل مي دادند. 
آنها با تحميل شكست به عربستان، عراق و اردن، 
حريف قزاقستان در فينال شدند و اقتدارشان را با 
برد 3 بر يك برابر قزاق ها به همه نشان دادند. اين 
نهمين قهرماني كوميته تيم��ي ايران در قهرماني 
آس��يا بود. ضمن اينكه ش��هرام ه��روي به عنوان 
سرمربي تاكنون پنج قهرماني را تجربه كرده و از اين 

حيث پرافتخارترين مربي ملي محسوب مي شود. 
همچنين رقابت هاي كاتای تيمي مردان و زنان نيز 

روز گذشته برگزار شد. 
همانطور كه پيش بيني مي شد ژاپني ها در هر دو 
بخش مردان و زنان، طلاي كات��اي تيمي را از آن 
خود كردند. تيم كاتای م��ردان ايران نيز با برتري 
مقابل چين سوم شد و مدال برنز دوره گذشته خود 
را تكرار كرد. بااين حال تيم كات��ای بانوان به  رغم 
حضور در ديدار رده بندي مقابل اندونزي شكست 
خورد و از رسيدن به مدال بازماند. كوميته تيمي 
مردان؛ بهنام دهقان زاده و آتوسا گلشادنژاد )طلا(، 
بهمن عسگري و كوميته تيمي زنان )نقره( و كاتاي 
تيمي مردان، ابوالفضل شهرجردي، فاطمه صادقي، 
سجاد گنج زاده، فاطمه سعادتي، سارا بهمنيار و امير 
مهدي زاده )برنز(، مدال آوران اي��ران در اين دوره 
بودند. همچنين تيم پاراكاراته كشورمان با چهار 

طلا و يك برنز قهرمان آسيا لقب گرفت.

 كاراته ايران 

ك پله صعود كرد
ي

شفاف سازي بي ترديد 

دنيا  حيدري
  گزارش

بزرگ تري�ن مطالبه 
مردم و رسانه ها طي 
سال هاي اخير بوده ، با اين وجود آنچه اين روزها 
تحت عنوان شفاف سازي مطرح مي شود باورپذير 
نيست و نتوانس�ته ابهامات موجود را كمرنگ و 

افكار عمومي را قانع كند!
سال هاست كه زمام امور از دست آقايان دررفته و 
باعث رشد بي رويه رقم قراردادها در فوتبال ايران 
ش��ده اس��ت، به طوري كه 10 ميليارد ديگر كف 
خواس��ته بازيكنان به خصوص از تيم هاي صنعتي 
و مط��رح تهراني اس��ت. رقمي كه البت��ه با اضافه 
شدن آپش��ن هاي مختلف به س��ادگي چند برابر 
مي ش��ود، بي آنكه آب از آب ت��كان بخورد، آن هم 
در شرايطي كه قرار است قانون سقف بودجه مانع 
از عق��د قراردادهاي هنگفت و نجومي ش��ود و در 
راستاي تصميمات تكميلي، آقايان خبر از تشكيل 
كميته حقيقت ياب داده اند كه گفته مي شود وظيفه 
آن راستي آزمايي قراردادهايي است كه براي ثبت 
به سازمان ليگ ارجاع داده مي شود! از سوي ديگر 
باشگاه ها با توجه به قوانين جديد موظفند سقف 
بودجه خود را اعلام كنند تا سازمان ليگ براساس 
آن اقدام به ثبت قرارداد تيم هاي ليگ برتري كند. 
علاوه بر آن واگذاري قسمتي از سهام سرخابي هاي 
پايتخت اين دو باش��گاه را موظف به شفاف سازي 
كرده و در همين راستا پرسپوليس و استقلال بايد 
قراردادهاي خود را در سايت كدال منتشر كنند. 
اقدامي ك��ه بي ترديد مي تواند گامي در راس��تاي 

شفاف سازي باشد، اما به شرط آنكه اسناد و مدارك 
منتشر شده با واقعيت منطبق باشد. 
   رقم هايي كه باورپذير نيست!

طي روزهاي گذشته اخبار زيادي در خصوص مبلغ 
قرارداد مربيان و بازيكنان منتشر شده، اخباري كه 
ابهامات زيادي را به دنبال داشته است. براي نمونه 
مي توان به رقم قرارداد بيرانوند با پرسپوليس اشاره 
كرد. دروازه بان شماره يك پرسپوليس كه در واكنش 
به عدم دريافت مطالباتش با استقلال پاي ميز مذاكره 
نشسته بود و گفته مي شد پيشنهادي 95ميلياردي 
از آبي پوش��ان پايتخت دارد، در كم��ال ناباوري به 
ادام��ه حضور در جم��ع سرخپوش��ان رضايت داد، 
آن هم در شرايطي كه حسين خبيري، عضو هيئت 
مديره باشگاه پرس��پوليس مدعي بود رقم توافقي 
سرخپوشان با اين دروازه ملي پوش تنها 14ميليارد 
و 500 ميليون تومان است! رقمی كه بي ترديد رقم 
كمي نيست و بسياري از مردم آن را حتي در خواب 
هم نمي بينند، اما رقم قرارداد اين بازيكنان در سال 
گذشته و همچنين پيشنهاد قابل توجه آبي پوشان 

پايتخت مانع از باورپذير بودن اين رقم مي شود!
بيرانوند اما تنها مورد فصل نقل و انتقالات نيست كه 
قبول رقم قرارداد او سخت است. مورد عجيب ديگر 
داستان تخفيف دادن مهرداد محمدي به استقلال 
اس��ت. بازيكني كه گفته مي ش��ود رقم قرارداد او با 
آبي پوشان 30 ميليارد تومان است، رقم درشتي كه 
تخفيف دادن اين بازيكن را باورپذير نمي كند و اين 
سؤال را مطرح مي كند كه رقم درخواستي او چقدر 
بوده كه با تخفيف قابل توجهي كه گفته مي ش��ود 

اين بازيكن به آبي پوشان داده به 30ميليارد تومان 
كاهش يافته است!  اما حتي اگر خبر تخفيف مهرداد 
محمدي به استقلال واقعيت هم باشد، آيا پرداخت 
اين ارقام به بازيكنان منطقي است؟ آيا با اين اعداد و 
ارقام مي توان باور كرد باشگاه هاي ليگ برتري قصد 

تمكين از قانون سقف بودجه را دارند؟
   صنعتي هاي متمول 

سرخابي هاي پايتخت تا چند سال قبل پرهزينه ترين 
تيم هاي ليگ برتري بودند، اما چند س��الي است كه 
تيم ه��اي صنعتي گوي س��بقت را از س��رخابي هاي 
پايتخت ربوده اند. هرچند كه نتيجه بررس��ي ها نشان 
مي داد استقلال سال گذشته بيش از هر تيم ديگري 
هزينه كرده، اما با وجود اين نمي ت��وان از كنار هزينه 
كردن هاي باش��گاه هاي صنعتي نيز به سادگي عبور 
كرد. تا پيش از اين هر زمان حرف از هزينه هاي هنگفت 
باشگاه شهرستاني و صنعتي به ميان مي آمد نگاه ها به 
سمت سپاهان مي چرخيد. نماينده زردپوش اصفهان 
كه در فصل نقل و انتقالات كم از رقباي تهراني نمي آورد 
و گاه حتي دست آنها را نيز از پشت مي بست. البته فولاد 
هم تيم كم هزينه اي نبود، اما توجه تيم به پايه سازي 
همواره باعث مي ش��د هزينه هايي كه انجام مي دهد 
معقول تر از ديگر تيم هاي صنعتي باش��د تا بتواند در 
زمينه تيم هاي پايه نيز حرفي براي گفتن داشته باشد. 

    تازه وارد پرهزينه
اما طي چند س��ال گذش��ته نام يك تيم ديگر نيز 
در بين تيم هاي پرهزينه ديده مي ش��ود و آن تيم 
نماينده س��يرجان اس��ت. گل گهر كه كمتر كسي 
تصورش را مي كرد بعد از صعود به ليگ برتر بتواند 

به حضور خود در س��طح اول فوتبال كش��ور ادامه 
دهد، نه فقط در ليگ برتر ماندگار ش��د كه خيلي 
زود توانست خود را به عنوان يك مدعي مطرح كند. 
اين تيم صنعتي كه برخلاف سرخابي هاي پايتخت 
در مضيقه مالي نبود، با ج��ذب بازيكنان و مربيان 
مطرح و اس��م و رسم دار ليگ توانس��ت نتايج قابل 
قبولي كس��ب كند. نتايجي كه پرواضح بود هزينه 
هنگفتي براي آن شده است. امروز اما گل گهر كه به 
يكي از تيم هاي پرهزينه ليگ معروف است با انتشار 
رقم بودجه خود همگان را متعجب كرده است. در 
راستاي ارقام مطرح شده در فصل نقل و انتقالات كه 
هضم و باور آن كار ساده اي نيست، گل گهر از جمله 
معدود باشگاه هايي است كه براساس قانون فرم اعلام 
بودجه خود را به س��ازمان ليگ تحويل داده است. 
براس��اس آنچه در اين فرم درج شده، سقف بودجه 
مورد تصويب هيئ��ت مديره و رئي��س مجمع اين 
باشگاه براي حقوق و دستمزد بازيكنان و عوامل فني 
درصد  با احتساب مزاياي كسب مجوز حرفه اي و 50 
درآمد حاصله از ترانسفر بازيكن )داخلي( در مجموع 
مبل��غ 2824610000000 ريال اس��ت. بودجه 
مصوبي كه براي 30 بازيكن، هفت عضو كادر فني، 
دو پزشك، چهار پشتيبان و يك مديرعامل در نظر 
گرفته شده است! رقمي كه با ريخت و پاش هاي اين 
تيم طي چند سال گذشته در رقابت هاي ليگ برتر 
همخواني ندارد و براي افكار عمومي باورپذير نيست 
و اين سؤال را مطرح مي كند كه آيا آنچه اين روزها 
توسط باشگاه ها مطرح مي شود شفاف سازي است يا 

تظاهر به شفاف سازي؟!

مهدي بياتي، ملي پوش تيم جوانان واليبال ايران قهرماني با كسب هشت 
پيروزي در هشت بازي را كه ركوردي بي سابقه بود نتيجه دو سال تلاش       چهره

و آناليز خوب حريفان دانست و تأكيد كرد تك تك اعضاي تيم مي دانستند كه براي چه به بحرين رفته اند، 
به همين دليل هم بود كه موفق به كسب عنوان قهرماني در رقابت هاي 

جهاني شدند: »درست از نهم فروردين كه وارد اردو شديم، هدفمان 
مشخص بود و حدود90 درصد از رقبا در مرحله دوم را مي دانستيم 
و آناليز خوبي از آنها داشتيم، به طوري كه حدود 15 روز براي آناليز 
هر كدام از تيم هاي بلغارس��تان و لهستان وقت گذاشتيم، چراكه 
خوب مي دانستيم حريفان اصلي ما كدام تيم ها هستند. تورنمنت 

را نس��بتاً خوب ش��روع كردي��م، عالي ادام��ه داديم و 
فوق العاده به پايان رسانديم. در ابتدای رقابت ها 

در بازي با تايلند و تونس كمي سورپرايز شديم، 
اما رفته رفته مسلط  تر بازي كرديم و در بازي 
فينال با اينكه نوسان داش��تيم، توانستيم به 
خوبي حريف را مهار كنيم. ايتاليا تيم دست و 
پا بس��ته اي نبود، ولي ما توانستيم نتيجه دو 
س��ال ت��لاش و تمرينات س��خت خ��ود را با 
ايس��تادن بر س��كوي قهرماني در رقابت هاي 
جهاني بگيريم. موفقيتي كه پاداش اشك ها و 
عرق هايي بود كه ريختيم. مطمئناً هيچ چيز 
بدون سختي به دست نمي آيد و ما لايق اين 

قهرماني بوديم.«

فقطآمادههارابهمسابقاتجهانيمیبریم

قهرمانيجهانپاداشعرقيبودكهریختيم

تكليف وزنه برداران اعزامي به رقابت هاي جهاني عربستان به گفته        خبر
سرمربي تيم پس از آخرين ركوردگيري انجام مي شود. اين در حالي 
است كه تصور مي شد نفرات اعزامي به مسابقات جهاني در ركوردگيري كه اوايل تيرماه برگزار شده 
بود، مشخص شدند. اما براساس گفته هاي نصيرشلال ليس��ت نهايي هنوز مشخص نيست: »اين 
آخرين هفته اردوي شمال است. بعد از آن به تهران برمي گرديم  تا در آكادمي ملي المپيك اردوي 
خودمان را برگزار كنيم. اين اردو تا روز اعزام به مسابقات جهاني ادامه خواهد داشت. شرايط هم خدا 
را ش��كر خوب اس��ت. در پايان اين اردو كنترل تمرين و يك ركوردگيري داخلي داريم. اين روزها 
تمرينات خيلي سنگين است و همه داريم سخت كار مي كنيم. انتخاب نهايي وزنه برداران هم پس 
از ركوردگيري انجام مي شود تا افرادي كه آماده تر  هستند و افرادي كه شانس كسب سهميه المپيك 

را دارند در مسابقات جهاني حضور داشته باشند.«
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فصل جديد ليگ برتر پنج شنبه هفته آينده آغاز 
خواهد شد و س�رخابي هاي پايتخت اولين ديدار 
رودرروي خود را 10 شهريور برگزار خواهند كرد. 
چيزي تا ش�روع مجدد بازي ها باق�ي نمانده و به 
زودي دوباره حواشي فوتبال به اوج خواهد رسيد. 
سازمان ليگ تأكيد كرده امس�ال برنامه ريزي ها 
دقيق ت�ر از هميش�ه اس�ت و برنامه پن�ج هفته 
ابتداي�ي لي�گ را نيز اعلام ك�رده اس�ت. بر اين 
اس�اس هواداران بايد تا 10 شهريور منتظر بمانند 
تا تيم هاي يحي�ي گل محمدي و ج�واد نكونام به 
مصاف هم بروند. صد و دومين جدال س�رخابي ها 
در شرايطي برگزار خواهد شد كه دو تيم در فصل 
نقل و انتقالات حواشي بس�يار زيادي داشته اند. 
حال همان تيم هاي پرحاش�يه باي�د خيلي زود با 

رقيب سنتي بازي كنند. 

شيوا  نوروزي

فريدون حسن

حامد قهرمانی

سرودنخواندنتيمماوسرودنخواندنآنها
اعضاي تيم ملي فوتبال زن��ان امريكا در آغاز ديدار ب��ا تيم ملي زنان 
ويتنام در چارچوب رقابت هاي جام جهاني زنان سرود ملي اين كشور 
را نخواندند. بسياري از كارشناسان مسائل اجتماعي بر اين باورند كه 
حالت بي تفاوت ملي پوش��ان زن فوتبال امريكا در زمان پخش سرود 
ملي اين كشور نشانه بي تفاوتي آنها نسبت به نمادهاي ملي است، اما 
داستان وقتي جالب مي ش��ود كه اين بي تفاوتي فوتباليست هاي زن 
امريكايي را با اتفاقات سال گذشته كشورمان مقايسه كنيم و ببينيم 
آنها كه نقشه براندازي نظام اسلامي ايران را داشتند آن زمان چگونه 
موضع مي گرفتند و امروز اقدام تيم ملي فوتبال زنان امريكا را چگونه 

ارزيابي مي كنند. 
در جريان اغتشاشات سال گذشته كه با هدايت رسانه هاي معاند و منافقان 
داخلي شكل گرفته بود، بسياري سعي كردند از سرود نخواندن ملي پوشان 
رشته هاي مختلف ورزشي ايران سوءاس��تفاده كنند، اما آنها حتماً امروز 
ملي پوش��ان فوتبال امريكا را مستحق نخواندن س��رود ملي كشورشان 
نمي دانند. در تحليل هاي آنها ورزش��كار ايراني نبايد سرود بخواند و اگر 
خواند خائن است، اما ورزشكار امريكايي نمي تواند سرود ملي كشورش را 

نخواند و اصلًا نبايد حتي به ذهنش خطور كند كه سرود را نخواند. 
موضوع مهم ديگ��ري كه بايد مورد توجه قرارگيرد واكنش��ي اس��ت كه 
جامعه امريكا و حتي رقباي سياس��ي در آن نس��بت به اين ماجرا از خود 
نشان مي دهند. واقعيت اين است كه هيچ اتفاقي رخ نمي دهد. به جرئت 
مي توان گفت كه بسياري از امريكايي ها همين حالا اصلًا نمي دانند تيم 
ملي فوتبال زنانشان در جام جهاني حضور دارد، چه برسد به اينكه بدانند 
آنها سرودشان را هم نخوانده اند. در حالي كه چنين اتفاقي در ورزش ايران يا 
ديگر كشورهاي مقابل امريكا با سروصداي فراوان از سوي رسانه هاي غربي 
پوشش داده مي شود پياده نظام آنها هم نهايت تلاشش را برای بهره برداري 

از آن جهت به آشوب كشاندن جامعه خواهد كرد. 
اما س��ومين مس��ئله در خصوص س��رود نخواندن زنان فوتب��ال امريكا 
برمي گردد به س��ابقه جنايات امريكا در ويتنام. بايد ديد آيا اين امتناع از 
خواندن سرود توس��ط اعضای تيم ملي فوتبال زنان امريكا در واكنش به 
جنايات وحشتناك اين كشور در ويتنام صورت گرفته يا اصولاً آنها نسبت 
به سرود و نمادهاي ملي شان بي تفاوت هستند. اگر مورد اول درست باشد، 
يعني امريكايي ها خودش��ان خوب مي دانند كه چه اعمال غيرانس��اني و 
وحش��تناكي را در ويتنام انجام داده اند كه در مقابل تيم ملي اين كشور 
حتي نمي توانند سرودش��ان را زمزمه كنند و اگر مورد دوم صحيح باشد 
بايد امريكايي ها حتماً فكري عاجل به حال ورزشكارانشان كنند تا حداقل 
براي س��رود و پرچم و ديگر نمادهاي ملي شان در مس��ابقات بين المللي 

ذره اي احترام قائل باشند و حداقل آبروداري كنند. 

تبعات شكست ليگ ملت ها خودنمايي كرد

تيممليواليبالزیروروميشود
آرامش ظاهري واليبال بعد از نتايج ضعيف تيم ملي در ليگ ملت ها دوام 
چنداني نداشت، حتي جلسه صبح شنبه در محل فدراسيون و تأكيد بر 
حفظ وضع موجود هم نتوانست مقابل تبعات شكست بد تيم ملي در 
ليگ ملت هاي 2023 مقاومت كند تا حالا همه از تغيير و تحول در تيم 
ملي حرف بزنند. تغييراتي كه رفتن افشاردوست اولين آنها بود و با اعلام 

نايب رئيس فدراسيون معلوم نيست تا كجا پيش برود. 
نشست كميته فني فدراسيون واليبال صبح شنبه 31 تيرماه در محل 
فدراس��يون واليبال با حضور 24نفر از پيشكس��وتان و صاحب نظران 
واليبال ايران برگزار شد. در اين نشست مباحث مختلفي در خصوص 
تيم هاي ملي جوانان و بزرگسالان مورد بحث و بررسي قرار گرفت. تغيير 
و تقويت كادر فني تيم ملي بزرگسالان از جمله محورهاي اين نشست 
بود كه در جلسه داورزني و مرادي رئيس و نايب رئيس فدراسيون واليبال 
به بهروز عطايي ابلاغ شد. البته در اين نشست اعلام شد كه سرمربي تيم 
ملي همچنان به كارش ادامه خواهد داد، اما حالا نوع ادبيات و رفتار ها 

عوض شده، به گونه اي كه شايد بتوان منتظر تغيير سرمربي هم بود. 
   تغيير در كادر فني 

وحيد مرادي، نايب رئيس و مشاور عالي رئيس فدراسيون واليبال در 
اين خصوص اظهار داشت: »مطمئناً موضوعاتي كه در جلسه كميته 
فني مطرح شد مورد بررسي و تحليل قرار مي گيرد و راهكارهاي ارائه  
شده توسط تمامي كارشناسان ش��ركت كننده در جلسه مدنظر قرار 
خواهد گرفت. از مهم ترين مواردي كه مطرح شد تقويت و تغيير كادر 
فني تيم ملي واليبال كشورمان بود كه با توجه به اينكه فهرست اسامي 
كادر فني براساس سنوات قبل بلافاصله بعد از جلسه منتشر شد، تنها 
براي اطلاع از آغاز اردوست و پس از بررسي هايي كه انجام خواهد شد، 
تغييراتي به منظور تقويت كادر فني تيم ملي خواهيم داش��ت، اما به  
دليل محدوديت زماني تا آغاز رقابت هاي قهرماني آسيا سعي كرديم 
تمرينات را با بازيكنان دعوت  شده آغاز كنيم تا هرچه زودتر تيم ملي 
به ش��رايط آمادگي براي حضور در اين رقابت ها برس��د. بديهي است 
پس از بررسي هاي لازم كادر فني جديد تيم ملي با نظر سرمربي تيم 

انتخاب و معرفي خواهد شد.«
    افشاردوست اولين قرباني

اولين تركش تغييرات در تيم ملي به محمود افشاردوست، مربي تيم در 
ليگ ملت هاي 2023 اصابت كرد تا همه باور كنند كه مسئله تغييرات 
در تيم كاملًا جدي است. البته جالب اينجاست كه خود افشاردوست 
پيش از اعلام رسمي خبر بركناريش از تيم ملي از ماجرا خبر داشته و 
با انتشار پستي در صفحه مجازي خود پيش دستي و اعلام كنارگيري 
كرده است. افشاردوست در اين رابطه نوشت: »ضمن تشكر از سرمربي 
و كادر فني تيم ملي و فدراسيون كه فرصت كار در تيم ملي را برايم مهيا 
كردند و تشكر از همه دوستان. در ادامه صحبت هاي چند روز قبل از 
همين جا اعلام مي كنم به خاطر شرايط كاري و شخصي امكان ادامه 
فعاليت در تيم ملي بزرگسالان را ندارم و براي اين تيم آرزوي موفقيت 

در مسابقات آتي را دارم.«

مشكلاتداوريرا
مدیرانگردننميگيرند!

زمان زيادي تا شروع فصل جديد ليگ  برتر فوتبال باقي نمانده و آقايان 
در تلاش��ند با برگزاري كلاس ها و دوره هاي داوري، خود را مصمم به 
برطرف كردن مش��كلات داوري اين رش��ته نش��ان دهند. با اين حال 
مسئولان فدراسيون و كميته  داوران طوری در مورد اين مسئله صحبت 
مي كنند كه انگار وظيفه اي در اين خصوص ندارند و ديگران مس��ئول 

رفع چالش هاي داوري هستند!
دوره دانش افزايي ناظران داوري افتتاح شده با اين هدف كه ناظران با 
آمادگي و دقت بيشتر فصل را شروع كنند و بيش از پيش حواس شان 
به عملكرد داوران ميدان باشد. افشاريان، رئيس كميته داوران از به روز 
بودن و دريافتي حق الزحمه داوران گفته و ممبيني، دبيركل فدراسيون 
نيز به تسهيل ش��رايط براي شناس��ايي داوران بااستعداد و پشت خط 
نماندن آنها صحبت كرد. هر دو نفر دقيقاً نكاتي را گوش��زد كردند كه 
مسئوليتش مستقيماً متوجه فدراسيون و كميته داوران است. آقايان 
عادت كرده اند از هر موقعيت و تريبون��ي براي صحبت كردن در مورد 

كم كاري هايشان استفاده كنند. 
فصل گذشته فوتبال باشگاهي ما پر بود از اعتراضات شديد و تند عليه 
داوران و تأثير آنها در تغيير نتايج. به اينكه آيا ادعاي برخي  در خصوص 
جهت دار بودن اين اشتباهات درست اس��ت يا نه كاري نداريم، اما بنا 
به اعتراف رئيس كميته داوران، نتيجه بيش از 30ديدار با س��وت هاي 
اش��تباه تغيير كرده اس��ت. حال رئيس كميته از به روز بودن داوران و 
پرداخت مطالبات آنها صحبت مي كن��د. درحالي كه اين موضوعات را 
ما مي دانيم و اصلًا نيازي به تكرار مكررات نيس��ت. به جاي سخنراني 
افشاريان و ديگران بايد كمر همت ببندند براي بازگرداندن داوري ايران 
به سطح اول آسيا، نه اينكه هرچند روز يك بار حرف هاي تكراري را به 
زبان بياورند. آقاي دبيركل هم از قافله سخنرانان جا نمانده است، او نيز 
در نطقي جالب توجه تأكيد كرده داوران مستعد نبايد يك دهه پشت 
خط بمانند. متأسفانه يا خوشبختانه اين را هم خودمان مي دانستيم و 

نيازي به هشدار اين مقام مسئول فدراسيون نشين نبود. 
در اينكه مسير بايد براي حضور داوران مستعد، به روز و بادانش هموار 
شود شكي نيس��ت، ولي اجراي اين بايد ها وظيفه چه كساني و كدام 
نهادهاي مس��ئول است، قاعدتاً اين فدراس��يون فوتبال است كه بايد 
در قبال ضعف هاي شديد داوري پاس��خگوي مردم، هواداران و اهالي 
فوتبال باشد. افول داوري فوتبال ايران به حدي بحراني است كه با يك 
سخنراني يا يك همايش نمي توان اين موضوع را ماستمالي كرد. فصل 
گذشته هيچ بازي بدون حواشي داوري به پايان نرسيد و تبعات هر يك 
سوت نادرست تا مدت ها ادامه داشت. از طرفي رئيس كميته  داوران 
مستقيماً از سوي رئيس فدراسيون تعيين مي شود. از اين رو عملكرد 
ضعيف هم متوجه كميته است و هم رئيسي كه رئيس كميته داوران 
را انتخاب كرده اس��ت. علاوه  بر اين حضور در كلاس هاي آموزش��ي، 
ارتقای دانش و آمادگ��ي داوران يكي از وظايف مه��م كميته داوران 
است. افشاريان به جاي سخنراني بهتر است حواسش به ميزان آمادگي 
جسماني و فني داوران باش��د تا افراد فاقد صلاحيت به يك باره سر از 
ليگ  برتر درنياورند. به رغم همه مشكلات و قضاوت هاي اشتباهي كه 
فصل گذشته نتايج بازي ها را عوض كردند و جنجال هاي زيادي را به 
راه انداختند، اما حتي يك مقام مسئول از فدراسيون و كميته داوران 
بابت اين مسائل بازخواست يا از كار بركنار نش��دند! اين يعني اينكه 
آقايان با وجود اطلاع از واقعيت ها و سهمي كه در اين بحران داشته اند، 
نه تنها اعتقادي به اس��تعفا و عذرخواهي ندارند، بلكه هيچ تقصيري 
را نيز به گردن نمي گيرند. حالا كه فصل جديد در راه اس��ت مديران 
فدراسيون خوب مي دانند براي ارتقای داوري هيچ كار مفيدي انجام 
نداده و فقط حرف زده ان��د. هيچ كس توضيح ن��داده بابت اينكه چرا 
سطح داوري ايران اينگونه و با شيب تند پايين آمده و حتي بازي هاي 
غيرحساس نيز بدون سوت اشتباه به پايان نرس��يده اند. منتظريم تا 
مسابقات ليگ شروع ش��ود و همه ببينند وضعيت داوري ها تغييري 

نسبت به فصل پيش كرده يا نه.

آيت شريفی، وزنه بردار فوق س��نگين تيم ملي از اهداف بزرگش 
پيش از شروع مس��ابقات جهاني عربس��تان و بازي هاي المپيك 
پاريس گفت: »وزن��ه 210 كيلوگرم را كه زدم، انگيزه ام بيش��تر 
شد. كار هايي را كه همه فكر مي كنند نمي شود، مي خواهم انجام 
بدهم. انس��ان متولد ش��ده تا كار هاي غيرممكن را انجام بدهد. 
هدف هايي براي خودم ترس��يم كرده ام كه دارم به يكي يكي آنها 
مي رسم. در ذهنم به يك ضرب 230 و دوضرب 2۷0 فكر مي كنم 
و بايد به آن برسم. دوست دارم وزنه هايي بيشتر از تالاخادزه بزنم 
و يك روزي دوباره مدال طلاي فوق سنگين را به ايران بياورم. الان 
مي گويند تالاخادزه غول جهان اس��ت، اما من مي خواهم پادشاه 

وزنه برداري باشم.«

ميخواهمپادشاهوزنهبرداريباشم

تظاهربهشفافسازي
اعداد 

و ارقامي كه 
 باورپذير
نيست
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